
海洋委員會海洋保育署 

114年國際間海洋污染災害防救技術交流研討會 

2025 International Symposium on Marine Pollution Prevention and 

Response Technologies 

 

海洋委員會海洋保育署將於 114 年 9月 15日至 16日舉辦國際研討會，以海

洋污染災害預防、應變技術及經驗分享為主軸，，推動海洋污染整備與應變領域的

持續強化與深化，以期共同邁向與國際同步的永續應變，衷心期盼您的熱情參與，

讓我們攜手守護蔚藍，共築守護海洋的堅實防線。 

海洋污染防治是一項全球性議題,需各界通力合作,共同推動相關政策和實務

的持續完善，海洋委員會海洋保育署為促進國內外海洋污染防治領域的交流合作,

協助參與者掌握國際最新趨勢,並建構永續應變體系，特舉辦「114 年國際間海洋

污染災害防救技術交流研討會」，邀請國內外海洋污染防治領域的重要專家和實

務代表參與,透過多元主題的探討和實務經驗分享,協助與會者掌握國際最新趨勢。 

敬邀長年守護海洋的您，持續與我們關注海洋污染防治的最新動態,為守護

海洋環境貢獻力量。 

The Ocean Conservation Administration (OCA) of the Ocean Affairs Council is 

pleased to announce that the International Symposium on Marine Pollution Prevention 

and Response Technologies will be held on September 15–16, 2025.This symposium 

will focus on practical strategies and global perspectives in the fields of marine 

pollution prevention, response system development, and hands-on operational practices. 

It aims to strengthen and advance our national capabilities in marine pollution 

preparedness and emergency response, ultimately working toward resilient and globally 

aligned marine disaster response goals. We sincerely look forward to your participation. 

Let us work together to protect our blue planet and build a robust line of defense for 

our oceans. 

Marine pollution prevention is a global issue that requires concerted efforts and 

collaboration across all disciplines to promote the continuous improvement of related 

policies and practices.To foster international and Taiwan exchange and cooperation in 



the field of marine pollution prevention, and to help participants stay informed about 

the latest global developments while building a sustainable response system, the Ocean 

Conservation Administration, Ocean Affairs Council is organizing the 2025 

International Symposium on Marine Pollution Prevention and Response Technologies. 

This symposium will bring together distinguished experts and experienced 

professionals from Taiwan and abroad to share insights and experiences. Through 

discussions on diverse topics and practical case studies, the symposium aims to support 

participants in gaining a deeper understanding of the latest international trends in 

marine pollution prevention and response. 

We sincerely invite you, a long-time guardian of our oceans, to stay engaged with 

the latest developments in marine pollution prevention and join us in contributing to 

the protection of our marine environment. 

壹、活動日期 Dates 

114年 9月 15 日（星期一）至 16日(星期二) 

September 15-16,2025(Monday to Tuesday) 

貳、活動地點 Location 

張榮發基金會國際會議中心（地址:10048 臺北市中正區中山南路 11 號）10

樓 1001與 1003 會議室。 

Chang Yung-Fa Foundation International Convention Center 

10F, Rooms 1001 and 1003, No. 11, Zhongshan South Road, Zhongzheng District,  

Taipei City 10048, Taiwan 

參、報名方式 Registration 

一、 請至報名表單進行報名： 

https://forms.gle/MuJTCGr8Lqtj21Ej9 

Please register via the registration form. 

二、 報名截止日 Deadline for Registration： 

即日起至 114年 9月 8日(星期一)截止。 

https://forms.gle/MuJTCGr8Lqtj21Ej9
https://forms.gle/MuJTCGr8Lqtj21Ej9


The registration period is from now until Monday, September 8, 2025. 

肆、報名聯繫窗口 Contact Person 

財團法人工業技術研究院 謝依錚 小姐 Ms.Yi-Cheng,Hsieh 

電話：049-2345394；Tel:+886 492345394； 

E-mail：itri539001@itri.org.tw 

如有任何疑問或需求，歡迎來電或是來信說明，謝謝。 

If you have any questions or requests, please feel free to contact me by phone or 

email. Thank you. 

伍、活動相關參考資料 Reference Materials for the Symposium 

本次活動相關議程、講師提供參考資訊等，請參如下

連結或 QR Code下載。 

https://reurl.cc/x36xkz 

For the agenda of this symposium and reference materials 

provided by the speakers, please refer to the link or 

download via the QR code below. 

陸、交通資訊 Transportation Information 

一、 自行開車（張榮發基金會國際會議中心地下 3樓備有停車場，可供中小

型汽車停放，每小時收費 50元） 

1. 開車經國道一號接建國北路下高架橋，行經仁愛路，於景福門前即

可達張榮發基金會國際會議中心。 

2. 開車經中正橋，接重慶南路右轉凱達格蘭大道（總統府），接信義路

即可達張榮發基金會國際會議中心。 

3. 開車經忠孝橋，接忠孝西路右轉中山南路，接信義路即可達張榮發

基金會國際會議中心。 

4. 開車經臺北橋，接民權西路轉中山北路二段，至中山南路接信義路

即可達張榮發基金會國際會議中心。 

二、 捷運 

mailto:itri539001@itri.org.tw
https://reurl.cc/x36xkz


1. 搭乘捷運淡水信義線至【臺大醫院】站下車，於 2號出口步行約 5分

鐘即可達張榮發基金會國際會議中心。 

2. 搭乘捷運淡水信義線或松山新店線至【中正紀念堂】站下車，於 5號

或 6號出口步行約 10分鐘即可達張榮發基金會國際會議中心。 

三、 公車 

1. 搭乘 37、249、261、270、621、630、651、仁愛幹線公車，於【仁

愛中山路口】下車。 

2. 搭乘 0 東、20，、22，、38，、88，、204，、588，、607，、1503公車，於【中正

紀念堂】下車。 

3. 搭乘 15、208公車，於【景福門】下車。 

 

張榮發基金會國際會議中心參考交通位置 

1.By Car (Chang Yung-Fa Foundation International Convention Center offers 

parking facilities on Basement Level 3, accommodating small to medium-

sized vehicles. Parking is available at a rate of NT$50 per hour.) 

• Zhongshan Freeway → Jianguo N. Rd. → exit viaduct → Renai Rd. → front 

of Jingfu Gate 



• Zhongzheng Bridge → Chongqing S. Rd. → Presidential Office Building → 

Ketagalan Boulevard v Xinyi Rd. 

• Zhongxiao Bridge → turn right at Zhongxiao W. Rd. → Zhongshan S. Rd. 

→ Xinyi Rd. 

• Taipei Bridge → Minquan W. Rd. → Sec. 2, Zhongshan N. Rd. → 

Zhongshan S. Rd. → Xinyi Rd. 

2.By MRT 

• Take the Tamsui-Xinyi Line to NTU Hospital Station (Exit 2), then walk 

about 5 minutes to the Chang Yung-Fa Foundation International Convention 

Center. 

• Take the Tamsui-Xinyi Line or Songshan-Xindian Line to Chiang Kai-Shek 

Memorial Hall Station (Exit 5 or 6), then walk about 10 minutes to the venue. 

3.By Bus 

• To Renai-Zhongshan Intersection: Bus Nos. 37, 249, 261, 270, 621, 630, 651, 

Renai Line 

• To the Chiang Kai-Shek Memorial Hall: Bus Nos. 0-East, 20, 22, 38, 88, 204, 

588, 607, 1503 

• To Jing Fu Men: Bus Nos. 15, 208 



 

Location and Transportation Information – Chang Yung-Fa Foundation 

International Convention Center 


